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Til bestyrelsen Virksund Lystbådehavn: 

 

Deltagere: 

Mary-Ann S. Christiansen (MAC) – Formand 

Grete Glerup (GG) - sekretær 

Gerda Giversen Pedersen (GGP) - kasserer 

Kristian Brøns Nielsen (KBN)  

Allan Handberg (AH) 

Bernd Krause (BK) 

 

Suppleanter: 

Svend Nordby (SN) 

Søren Barasinski (SB) 

 

Indbudte: 

 

Afbud til B-møde senest mandag d. 6. januar! 

 

Afbud: Søren Barasinski 

 

 

Bestyrelsesmøde torsdag den 9. januar, 2025 kl. 17.30 til kl. 20.30 i klubhuset, Virksund lystbådehavn.  

 

Forslag på dagsordenen:  
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Orientering Dialog Beslutning 

Nr. Punkt O/D/B Ans. Tid Indhold og form Referat 

1 Endelig godken-

delse af referat fra 

d. 5. december 2024 

B GK 2 min. Referatet har været rundsendt til 

kommentering.  

Referatet godkendes.  

2 Godkendelse af 

dagsordenen. 

 

B GK 5 min. Klarlæg om der er flere punkter 

til dagsordenen. 

Dagsordenen godkendes.  

3 Valg af ord- og tids-

styrer. 

B GK 3 min Ordstyreren er ligeledes tidssty-

rer gennem mødet.  

Svend bliver valgt som ordstyrer. 

4 Nyt fra Formanden O MAC 15 min.  Punkter til orientering: 

a. Status på fondsmidler til fly-

debro.  

b. Mulighed for at bo på båd i 

vinterperioden drøftes. 

c. Syv fokuserede indsatsområ-

der fra Dansk Sejlunion 

Dansk Sejlunion sætter kurs 

mod fremtiden med syv foku-

serede indsatsområder. 

d. Ny kode på døre. 

a. Der er indsamlet et pænt beløb fra fonde. Der tegner 

sig et billede af, at der kan investeres i en flydebro, 

som er vedligeholdelsesfri. Der er fortsat flere fonds-

ansøgninger ude, hvor der endnu ikke er kommet svar 

fra endnu - Der er et håb om, at den bliver installeret 

inden sommerferien.  

b. Der er én, der ønsker at bo permanent på sin båd i hav-

nen. Strømmen på broerne bliver lukket ved højvande, 

og det er vedkommenet bekendt med. I båden skal der 

installeres en bimåler til måling af strømforbruget. Det 

er en prøveperiode/en forsøgsordning med fastliggere i 

havnen. Det klarlægges senere, om der udarbejdes et 

https://dansksejlunion.dk/nyheder/2024/dansk-sejlunion-saetter-kurs-mod-fremtiden-med-syv-fokuserede-indsatsomraader
https://dansksejlunion.dk/nyheder/2024/dansk-sejlunion-saetter-kurs-mod-fremtiden-med-syv-fokuserede-indsatsomraader
https://dansksejlunion.dk/nyheder/2024/dansk-sejlunion-saetter-kurs-mod-fremtiden-med-syv-fokuserede-indsatsomraader
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regelsæt for fastliggere i vinterperioden. Man kan ikke 

have sin private adresse i havnen. Desuden skal det 

være sejldygtige både.  

c. Bestyrelsen opfordres til at orientere sig hos Dansk 

sejlunion.  

d. Der er kommet ny kode dørene, hvor koden er angivet 

på den seneste regning.       

5 Festival 21/6 O/D/B MAC 10 min. Bestyrelsen er blevet kontaktet af 

ungdomssejlerne, som ønskes at 

afholde festival d. 21/6.  

Stillingtagen til tilskud til festi-

val. 

Det godkendes, at der afholdes festival d. 21. juni, 2025.  

 

Det skal afklares, om strømmen skal afholdes af havnen. 

Det afhænger af prisen. Dette skal klarlægges inden det 

besluttes. Allan kontakter Claus.   

  

Cafeen leverer mad til festivalen. 

 

Afhængig af eludgiften ydes der et tilskud på 5000 kr. fra 

havnen til festivalen. 

 

Punktet tages på til næste best. møde. Ift. afklaring på 

strømforbruget.  

6 Årshjul O/D/B MAC 10 min. Årshjul for bestyrelsens arbejde 

kommenteres endeligt.  

Årshjulet for bestyrelsesarbejde ajourføres - Svend og 

Mary-Ann har sagen.  

7 Godkendelse af 

Budget 2025 

O/D/B Gerda 5 min.   Budgettet for 2025 godkendes.  
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8 Afregninger O/D/B Gerda 10 min.  Der er en bådejer, der er i resistansen. Der er fundet en 

god løsning på sagen.  

 

Lønning til rengøringen i havnen klares ved, at der sendes 

en faktura til havnen. 

 

Der er et lokaletilskud for klubberne i havnen. 

 

Der er et tilskud til rengøring af de offentlige toiletter.  

9 Legeplads O Bernd 5 min Status på fondansøgning og vi-

dere plan for legeplads. 

Der er søgt fonde, og der er nu et fint beløb til etablering 

af ny legeplads. Bernd står for planlægningen af proces-

sen. Regningen kommer, når legepladsen er sat op og den 

er godkendt. Firmaet står for godkendelsen. Kommunen 

har en forpligtelsen på at lave et årligt tilsyn af legeplad-

sen.  

 

Bent Pluszek og Bernd afmonterer den gamle legeplads. 

Bernd henvender sig, hvis der er brug for flere hænder.  

 

Der er 4 - 5 ugers leveringstid. Og legepladsen kan være 

færdig inden påske.   

10 Status på økonomi O Gerda 10 min.  Der er et pænt overskud d. 31/12, som hovedsageligt skyl-

des, at Kassereren har haft alle hjørner i regnskabet til 

gennemsyn, og der er handlet på manglende forhold, hvor 

bl.a. nogle medlemmer har modtaget ekstraregninger.     
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Desuden er ansat en ny bogholder, som følges tæt, og det 

tegner lovende.  

11 Lokalplan O MAC 5 min.  Opdatering ift. tegninger Der er tegnet nogle forslag af en byggekonstruktør. Mary-

Ann, Svend, Allan, Kristian og byggekonstruktøren mødes 

i næste uge, hvor der ses på udkastene.  

 

Derudover er der d. 20. januar er der dialogmøde med to 

lodsejere, hvor repræsentanter fra kommunen og havnen. 

Allan og Mary-Ann tager med til mødet.  

 

I den kommende tid afholdes der møder med interessenter, 

de er berørte af lokalplanen. Desuden tages der kontakt til 

vinterbadeklubben for at høre, hvilke planer der er ift. 

sauna. 

12 Generalforsamling 

2025 

O/D MAC 15 min. Der opfordres til, at bestyrelsen 

kommer med punkter, der skal 

behandles til generalforsamlin-

gen. 

Grete/Svend oplyser på FB og hjemmesiden, at der kan 

indsendes punkter, der skal behandles på Generalforsam-

lingen - Disse punkter skal være indsendt inden d. 31. ja-

nuar.  

 

Der er pt. kommet et indkomne forslag.  

 

Svend kommer med et forslag, der skal ind i bådpladsbe-

stemmelsen (se det næste punkt).    
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På næste bestyrelsesmøde tages generalforsamlingen op 

igen.  

 

Grete laver et forslag til dagsordenen til næste bestyrelses-

møde.   

13 Håndtering af kemi 

på bedringspladsen 

O/D/B Svend 10 min Svend kommer med et forslag 

omkring. 

 

Svend foreslår at følgende formulering indføres i Båd-

pladsbestemmelserne:  

 

Det er bådejerens ansvar at sikre at slibestøv, bundmaling 

og kemikalier ikke udledes på beddingspladsen. 

 

Svend sender desuden et punkt til generalforsamlingen, 

der omhandler miljø.  

14 Forladt båd på bed-

ding. 

O Gerda 5 min.  Se pkt. 8.   

15 Sejlklubbens både i 

havnen.  

O/D/B Grete 10 min.  På sidste møde blev det besluttet 

at tage punktet på dagsordenen 

omkring situationen om Sejlklub-

ben både i havnen.  

Virksund sejlklub har 4 (5) både: 1 stk. J70, 2 stk. H-både 

og skolebåden + en Rib båd. Klubbådene samles på bro 0, 

på nær RIB-båden, der ligger på en bådplads, hvor der er 

lavvandet.  

 

J70’eren ligger i Lemvig om vinteren.  

 

Klubben har en H-båd i havnen, der skal hugges op, og 

den skal fjernes hurtigst muligt.  
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Skal der både ind i havnen, er indgangsvejen at forhører 

sig ved bådpladsudvalget, hvor også kassereren også ind-

drages. 

16 Rulle-flydebro ved 

bro 4.  

O/D/B Grete 5 min.  Spørgsmålet er om flydebroen 

skal flyttes inden vandet bliver 

hårdt? Og om den ligger på en 

måde, hvor der er risiko for at 

den skader den stationære bro 

hen over vinteren. 

Der tages kontakt til bådpladsudvalget, da flydebroen fort-

sat kan ødelægge den stationære bro, hvis der bliver høj-

vande hen over vinteren. Bernd tager kontakten til udval-

get.      

17 Café O/D/B MAC 10 min.   Der er dialog med den nye forpagter. Der er udleveret en 

nøgle til forpagteren.   

 

Formand og kassereren har holdt møde med den nye for-

pagter. Der skal gøres rent i køkkenet inden opstart. Alt 

skal flyttes fra hylderne, der skal indkøbes og installeres 

en ny emhætte.  

 

Desuden skal der ses på køle-frysekapaciteten og kvalitet 

af apparaterne. Miljøkonsulenten påpegede, at havnens 

køle- og fryseskabe kan være energislugende. Samtidig er 

der køle-/fryseanlæg, der muligvis bør skiftes pga. slid og 

ælde. Det bør overvejes, om der skal investeres nye køle-

skabe og frysere. Der tages en kontakt til Ole Lauridsen, 

samt den nye forpagter, hvad der er brug for. 
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Cafeen kommer til at hedde Virksund Spisehus. Alle skilte 

med ”Karen og Trangmanden” tages ned.  

 

Spisehuset åbner i påsken, hvor man stadig kan komme i 

sit makke-tøj og få noget mad. 

 

Åbningstiderne bliver: 
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Mary-Ann laver et skriv til havnens hjemmeside1om ca-

feens opstart. Han får en hjemmeside, og han vil fremvise 

cafeen på Instagram. Forpagter opfordres til at kontakte 

Svend.  

 

Der skal desuden opdateres på porcelænsfronten.  

18 Pælebankeren O Bernd 5 min.  Bernd har fået kontakt med pæle-

bankeren. 

Bernd har fået kontakt til pælebankeren. Ift. pælearbejdet 

regner pælebankeren med, at han udfører arbejdet i marts. 

 

Der afholdes møde med bådpladsudvalget for at koordi-

nere bådpladserne, så det kommer tilbage til de oprinde-

lige bådpladser. Bernd er ved at planlægge arbejdet.  

17 Evt.  O/D Alle 5 min. Fordøren Hoveddørene skal laves - Kristian er på sagen. 

 

Der er et ønske, at når der kommer en ny båd i havnen, 

skrives der en velkomst på hjemmesiden - Bådpladsudval-

get kontaktes, så de kan overtage denne opgave. 

 

Til orientering, så ryddes der op i bådpladslisterne.    

 
Tidssum 
(3 x 60 = 180 minutter) 

  145 min.  175 min. inkl. Pause  

 

Næste møde bestyrelsesmøde afholdes torsdag den 6. februar, 2025 kl. 17.30 i klubhuset.  
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Med venlig hilsen 

Grete Glerup 

 


